
Zápis ze 185. zasedáńı AS MFF UK dne 2. ř́ıjna 2012

Př́ıtomni: T. Bártlová, C. Brom, J. Buĺın, J. Doleǰśı, Z. Drozd, R. Grill, J. Hric, M. Johanis, K. Kolář, M.
Kopecký, S. Krýsl, P. Kučera, K. Kuncová, P. Lasák, J. Michálek, J. Pešička, P. Pošta, J. Spurný, S. Stehno
(odchod 21:58), J. Šejnoha, P. Valtr (odchod 21:58)

Hosté: A. Havĺıčková, F. Chmeĺık, J. Kratochv́ıl, A. Lǐska, M. Rokyta, T. Roskovec (odchod 22:32), J. Trlifaj,
M. Vyšinka

Omluveni: P. Krtouš, M. Posṕı̌sil

Nepř́ıtomni: M. Prokešová

Výzva předsedy senátu před zahájeńım jednáńı

Nově jsou zveřejňované zápisy z kolegia děkana. Předseda senátu J. Doleǰśı vyzval senátory, aby je pečlivě četli.
Na senátu tak budou moci být prob́ırány pouze podstatné informace a efektivněji řešeny př́ıpadné dotazy.

0. Nová studentská komora

Byla předána osvědčeńı nově zvoleným senátor̊um ze Studentské komory akademického senátu (SKAS) a pro-
běhlo jejich krátké představeńı.

1. Schváleńı programu a zápisu ze 184. zasedáńı

Program byl schválen tichým souhlasem.

Připomı́nku k zápisu ze 184. zasedáńı AS MFF UK vznesl M. Vyšinka, který navrhl doplnit jména proděkan̊u
k bodu 5.

S. Krýsl vznesl námitku proti vyzněńı zápisu ve smyslu st́ıžnosti na pańı Oľsinovou, nebot’ jde o záležitost již
dávno minulou a vyřešenou. Navrhl vyškrtnout ze zápisu 184. zasedáńı posledńı větu bodu Různé, odstavce 1.

Zápis po zapracováńı připomı́nek byl schválen tichým souhlasem.

2. Volba předsedy, mı́stopředsedy a jednatele AS

Stávaj́ıćı předseda AS MFF UK J. Doleǰśı odstoupil z funkce.

Z. Drozd navrhl J. Doleǰśıho na předsedu AS MFF UK. J. Doleǰśı nab́ıdku přijal. Zároveň upozornil, že nehodlá
kandidovat na daľśı funkčńı obdob́ı Zaměstnanecké komory (ZKAS) a jeho mandát senátora konč́ı přibližně za
rok a p̊ul. Vyzval proto k hledáńı nových kandidát̊u na funkci předsedy, aby byla zajǐstěna kontinuita.

J. Šejnoha a R. Grill byli tichým souhlasem jmenováni skrutátory.

J. Doleǰśı źıskal v prvńı volbě celkem 20 hlas̊u, 1 hlas se zdržel.

Bylo odevzdáno celkem 21 platných hlasovaćıch ĺıstk̊u.

Předsedou AS MFF UK byl zvolen Jǐŕı Doleǰśı.

J. Doleǰśı navrhl J. Spurného jako kandidáta na funkci 1. mı́stopředsedy AS MFF UK (voleného zaměstnanci),
ten kandidaturu přijal. P. Lasák navrhl C. Broma, ten kandidaturu odmı́tl.

J. Spurný źıskal v prvńı volbě celkem 13 hlas̊u. Bylo odevzdáno celkem 13 platných hlasovaćıch ĺıstk̊u.

Prvńım mı́stopředsedou AS MFF UK byl zvolen Jǐŕı Spurný.

Druhým mı́stopředsedou AS MFF UK se stala dle Volebńıho a jednaćıho řádu AS MFF UK
Tereza Bártlová jako předsedkyně SKAS.

J. Doleǰśı navrhl P. Poštu jako jednatele AS, ten kandidaturu přijal.

P. Pošta źıskal v prvńı volbě celkem 21 hlas̊u. Bylo odevzdáno celkem 21 platných hlasovaćıch ĺıstk̊u.

Jednatelem AS MFF UK byl zvolen Petr Pošta.
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3. Schvalováńı návrhu děkana na odvoláńı a jmenováńı člen̊u VR MFF UK

Děkan fakulty J. Kratochv́ıl požádal senát, aby dle zvyklost́ı odvolal členy Vědecké rady MFF UK (dále jen
VR). Upozornil, že jmenovaćı dekrety člen̊u VR jmenovaných předchoźım děkanem byly psány do minulého
data, a také, že jeden ze člen̊u konč́ıćı VR, prof. Mareš, bohužel zemřel. Kv̊uli nejednoznačnostem v právńım
výkladu o zániku funkce člen̊u VR přesto požádal o jejich formálńı odvoláńı z funkce, aby nemohly vzniknout
žádné pochybnosti o legitimitě nové VR.

J. Kratochv́ıl dále shrnul diskusi o složeńı nové VR prob́ıhaj́ıćı po jeho zvoleńı na vnitrofakultńım fóru. Nejv́ıce
návrh̊u bylo z matematické sekce (6), po jednom pak z informatické a fyzikálńı sekce. Návrh vytvořil děkan fa-
kulty v úzké spolupráci se sekčńımi proděkany a proděkanem pro vědu. Předj́ımal také dotazy na tři z navržených
kandidát̊u.

Prvńım byl J. Kratochv́ıl osobně. Ze zákona je totiž řečeno, že předsedou VR je děkan fakulty. J. Kratochv́ıl své
jméno na soupis kandidát̊u dodal proto, aby bylo možné jeho osobu jednoduše porovnat s ostatńımi kandidáty,
zejména v oblasti vědeckých výsledk̊u.

Druhým kandidátem byl prof. Vojtáš z informatické sekce. K tomu J. Kratochv́ıl stručně popsal kritéria pro
výběr kandidátu do VR. Prvńım ćılem bylo doćılit nižš́ıho věkového pr̊uměru než u současné VR (u návrhu
čińı 55 let), pokud možno tak, aby ke konci funkčńıho obdob́ı byli kandidáti ještě v předd̊uchodovém věku. Za
druhé bylo rozhodnuto, že preferovaná je čistě profesorská VR (pouze jeden navržený kandidát, externista, neńı
profesorem). Za třet́ı, co se týče informatické sekce, byl záměr mı́t zastoupeny obě jej́ı velké části. V jedné,
softwarovém inženýrstv́ı, byli na výběr tři profesoři – prof. Plášil, prof. Pokorný a prof. Vojtáš, z toho posledńı
dva ze stejné katedry. V hodnoceńı vědeckého výkonu dopadl dle posouzeńı tv̊urc̊u návrhu prof. Vojtáš lépe než
prof. Pokorný.

Třet́ım kandidátem, o němž se J. Kratochv́ıl zmı́nil, byl prof. Jex z FJFI ČVUT. Byl požádán o kandidaturu
a přidán na posledńı chv́ıli do návrhu, aby byla dodržena podmı́nka alespoň třetiny exterńıch člen̊u poté, co byl
zařazen do návrhu jako kandidát prof. Flusser, o kterého byl velký zájem ze strany informatické i matematické
sekce. Ač u některých navrhovaných člen̊u VR by bylo možné je dle platných předpis̊u chápat jako externisty,
bylo rozhodnuto, že kandidáta maj́ıćıho na MFF UK jakýkoliv pracovńı úvazek bude návrh uvádět jako interńıho
kandidáta.

J. Kratochv́ıl krátce komentoval daľśı jména ve VR, např. prof. Matase jako významného odborńıka s v́ıce než
4 000 citacemi. Nakonec shrnul, že největš́ı zastoupeńı mezi externisty má FJFI ČVUT (jako fakulta s velmi
podobným zaměřeńım MFF UK).

C. Brom vznesl dotaz na volbu VR – zda je kandidát zvolen nadpolovičńı většinou př́ıtomných senátor̊u nebo
je potřeba nadpolovičńı většina všech senátor̊u. J. Michálek odpověděl, že dle platných předpis̊u je potřeba
nadpolovičńı většina všech člen̊u AS.

J. Kratochv́ıl ještě doplnil, že návrh na odvoláńı se týká řádných člen̊u, nikoliv čestných člen̊u VR. Dodal
prosbu, aby návrh nebyl chápán jako volba ve smyslu

”
kdo dostane nejv́ıce hlas̊u, bude zvolen“, ale jako celistvý

návrh. Doplnil dále osobńı přáńı, aby v př́ıpadě indiferentńıho postoje členové senátu návrh podpořili a zamı́tli
pouze ty kandidáty, s jejichž jmenováńım naprosto nesouhlaśı.

C. Brom k diskusi o kandidátech do VR doplnil, že prof. Vojtáš je chápán kontroverzně např. kv̊uli problémům
v minulosti řešených na AS v souvislosti se změnami studijńıch plán̊u. J. Kratochv́ıl v odpovědi zd̊uraznil jeho
invenci, která občas může p̊usobit jako

”
rozv́ı̌reńı stojatých vod“.

J. Šejnoha položil dotazy, zda existovala i jiná než citačńı kritéria – např. úspěšnost v praxi nebo ERC granty.
J. Kratochv́ıl odpověděl, že jiná jména byla zvažována, ale rozhodli se nakonec ct́ıt předevš́ım publikačńı faktor.
Co se týče ERC grant̊u – prof. Nešetřil je členem univerzitńı VR, prof. Málek byl osloven a vyslovil přáńı, aby
byl mı́sto něj jmenován prof. Feireisl. Skupina prof. Nešetřila je nav́ıc zastoupena daľśımi dvěma navrženými
kandidáty. J. Kratochv́ıl ocenil zejména přijet́ı kandidatury prof. Matouškem. J. Šejnoha poděkoval za odpověd’.

J. Kratochv́ıl nakonec dodal, že nemá žádné osobńı vazby na diskutované kandidáty.

AS MFF UK schvaluje návrh na odvoláńı člen̊u Vědecké rady MFF UK jmenovaných na obdob́ı
2008-2012.

Hlasováńı: 19-2-0

AS MFF UK schvaluje návrh na jmenováńı do Vědecké rady MFF UK na obdob́ı 2012-2016
u následuj́ıćıch kandidát̊u.

Prof. Ing. Jǐŕı Čtyroký, DrSc. Hlasováńı: 21-0-0.

Prof. RNDr. Eduard Feireisl, DrSc. Hlasováńı: 21-0-0.
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Prof. Ing. Jan Flusser, DrSc. Hlasováńı: 21-0-0.

Prof. RNDr. Jan Hajič, Dr. Hlasováńı: 18-3-0.

Prof. RNDr. Jan Hála, DrSc. Hlasováńı: 20-1-0.

Prof. RNDr. Jǐŕı Hořeǰśı, DrSc. Hlasováńı: 21-0-0.

Prof. Ing. Igor Jex, DrSc. Hlasováńı: 9-12-0 (nebyl schválen).

Prof. Dr. RNDr. Miroslav Karĺık Hlasováńı: 20-1-0.

Prof. RNDr. Jan Kratochv́ıl, CSc. Hlasováńı: 21-0-0.

Prof. RNDr. Antońın Kučera, Ph.D. Hlasováńı: 20-1-0.

Prof. RNDr. Bohdan Maslowski, DrSc. Hlasováńı: 20-1-0.

Prof. Ing. Jǐŕı Matas, Ph.D. Hlasováńı: 21-0-0.

Prof. RNDr. Vladimı́r Matoĺın, DrSc. Hlasováńı: 20-0-0.

Prof. RNDr. Jǐŕı Matoušek, DrSc. Hlasováńı: 21-0-0.

Prof. Ing. Edita Pelantová, CSc. Hlasováńı: 21-0-0.

Prof. RNDr. Luboš Pick, CSc., DSc. Hlasováńı: 21-0-0.

Prof. Ing. Frantǐsek Plášil, DrSc. Hlasováńı: 21-0-0.

Prof. RNDr. Pavel Pudlák, DrSc. Hlasováńı: 21-0-0.

Prof. RNDr. Ladislav Skrbek, DrSc. Hlasováńı: 19-2-0.

Prof. RNDr. Vladimı́r Souček, DrSc. Hlasováńı: 19-2-0.

RNDr. Petr Šittner, CSc. Hlasováńı: 21-0-0.

Prof. RNDr. Josef Štěpánek, CSc. Hlasováńı: 21-0-0.

Prof. RNDr. Jan Trlifaj, CSc., DSc. Hlasováńı: 21-0-0.

Prof. Ing. Miroslav Tůma, CSc. Hlasováńı: 21-0-0.

Prof. RNDr. Peter Vojtáš, DrSc. Hlasováńı: 8-13-0 (nebyl schválen).

Prof. RNDr. David Vokrouhlický, DrSc. Hlasováńı: 21-0-0.

Děkan J. Kratochv́ıl doplnil, že je v jeho záměru vystavit jmenovaćı dekret pro nové členy VR na dobu určitou
od 3. ř́ıjna 2012 do cca prosince 2016, aby nově zvolený děkan měl zhruba tř́ıměśıčńı lh̊utu na jmenováńı
nové VR. M. Vyšinka doplnil, že vnitřńı předpisy fakulty neznaj́ı zánik mandátu ukončeńım funkčńıho obdob́ı.
J. Kratochv́ıl odpověděl, že ve statutu fakulty také neńı specifikováno, zda je člen VR jmenován na dobu určitou
nebo neurčitou.

4. Schvalováńı návrhu člen̊u disciplinárńı komise

J. Doleǰśı přednesl návrh děkana J. Kratochv́ıla na jmenováńı člen̊u disciplinárńı komise a jejich náhradńık̊u.

Navržeńı členové: doc. F. Chmeĺık (předseda komise), doc. M. Rokyta, doc. P. Töpfer, Mgr. K. Kuncová,
Bc. J. Michálek, Mgr. P. Pošta.

Navržeńı náhradńıci: prof. J. Podolský, prof. L. Skála, K. Kolář, Mgr. P. Lasák.

J. Kratochv́ıl návrh krátce komentoval. Byl vyměněn prof. J. Anděl za doc. F. Chmeĺıka a byl doplněn doc.
M. Rokyta za zaměstnance. Co se týče zástupc̊u za studenty, plně respektoval návrh SKAS.

Proběhla krátká diskuse o potřebě etického kodexu. P. Lasák doplnil, že na studenty (a j́ım př́ımo) spravovaných
fórech jsou známky

”
nečestného jednáńı“, např. vypracováńı domáćıch úkol̊u ciźı osobou, poměrně časté. Po-

dobné př́ıpady jsou pak hlášeny př́ıslušným cvič́ıćım (lze-li vystopovat provinilce) nebo alespoň mazány z fóra.

AS MFF UK schvaluje návrh děkana na jmenováńı nové disciplinárńı komise MFF UK.

Hlasováńı: 21-0-0

5. Informace vedeńı

Obecné informace

1. J. Kratochv́ıl uvedl, že nově jsou vystavovány veřejně zápisy z kolegia děkana. Jsou kontrolovány všemi členy
kolegia, objevuj́ı se tud́ıž zhruba s týdenńım zpožděńım po konáńı kolegia. J. Kratochv́ıl dále uvedl, že kolegium
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děkana je téměř celé obměněno.

2. M. Rokyta referoval o pilotńım projektu
”
informačńı tabule“vedle vrátnice budovy v Karĺıně. Tabule ukazuje

nejbližš́ı akce matematické sekce s plánem ukazovat také daľśı zaj́ımavé akce, pořádané ostatńımi sekcemi či
subjekty mimo fakultu. V př́ıpravě je webové rozhrańı, skrze které pověřené osoby budou moci vkládat akce.
Pověřený moderátor bude vložené př́ıspěvky odsouhlasovat. J. Trlifaj doplnil, že databáze akćı má k 2.10. již
25 položek, z toho 22 čeká na schváleńı, zjevně je tedy o jej́ı využit́ı velký zájem.

Věda

1. Rada informatického PRVOUKu doporučila výměnu koordinátora (J. Kratochv́ıla za O. Čepka jako sekčńıho
proděkana).

2. Byl zahájen projekt s Fullbrightovou nadaćı. V jeho rámci je nab́ızeno jedno profesorské mı́sto na MFF UK
za podmı́nek částečného financováńı oběma institucemi. Fullbrightova nadace provád́ı propagaci, v́ızový servis
atd.

3. J. Trlifaj řeš́ı s M. Stiborovou otázku zjednodušeńı předpis̊u habilitačńıho ř́ızeńı (zejména v oblasti dokládáńı
citaćı, aby se předešlo zbytečnému paṕırováńı), zjednodušeńı pravidel pro habilitačńı přednášku a zároveň
provád́ı digitalizaci procesu, aby se nemusely deśıtky kopíı pośılat poštou.

4. J. Trlifaj uvedl, že na matematické sekci bude založeno kolokvium, inspirováno již úspěšně běž́ıćım kolokviem
na Malé Straně pod patronátem prof. Nešetřila. Prvńı matematické kolokvium bude mı́t prof. Pierre Schapira
(Paris VI) 8.listopadu 2012 s názvem Algebraic Microlocal Analysis. Druhé kolokvium bude možná již v prosinci.

5. J. Kratochv́ıl doplnil, že existuj́ı varovné signály, že nebudou zakoupeny elektronické př́ıstupy do databáźı
a časopis̊u. V minulosti byly zakupovány z evropských peněz, což už pro instituce śıdĺıćı v Praze neńı možné.
Věř́ı se v pozitivńı řešeńı na ministerstvu. V návaznosti proběhla krátká diskuse o modelech vydáváńı publikaćı,
zejména o modelu open access (kdy je za jednorázový paušálńı poplatek umožněn daľśı př́ıstup k publikaci všem
bezplatně). J. Trlifaj zmı́nil i možný model skrze aktivizaci velkých profesionálńıch společnost́ı. M. Johanis
vznesl dotaz, zda by nebylo řešeńım zbavit se nakupováńı paṕırových časopis̊u a nakupovat pouze elektro-
nický př́ıstup. J. Trlifaj vyjádřil pochybnost, zda by to mělo efekt, nebot’ na fyzikálńı a informatické sekci již
žádné významné paṕırové časopisy odeb́ırány nejsou a i na matematické jsou většinou doplňkem elektronického
př́ıstupu (poskytovaným s ńım téměř zadarmo).

6. Prob́ıhá jednáńı s prof. Málkem, aby se do Karĺına
”
vrátilo“Nečasovo centrum ve formě virtuálńıho seskupeńı

pracovńık̊u (spolupráce MFF UK, FJFI ČVUT, ÚI AV ČR, MÚ AV ČR). V současnosti se řeš́ı právnické otázky
s fakultńı právničkou, ṕı. dr. Semı́nkovou. Při té př́ıležitosti padl dotaz, jak úzce ṕı. dr. Semı́nková s fakultou
spolupracuje. Odpověd’ J. Kratochv́ıla zněla, že na fakultu docháźı jednou týdně v ponděĺı po obědě. Mimo jiné
také vykonává práci i pro jiné fakulty UK.

Studium

1. Byl oceněn SKAS za pomoc při řešeńı při komplikaćıch se zápisem. V SISu bylo změněno nastaveńı, které
zp̊usobilo, že bylo možné zapisovat od konce srpna do 24. zář́ı rozvrhové ĺıstky na přednášky, cvičeńı, semináře,
angličtinu atd. patř́ıćı ke kterémukoliv studijńımu kruhu, zat́ımco poté až do 8.10. se šlo přihlásit pouze na
výuku př́ıslušej́ıćı pouze studentovu kruhu. U některých kruh̊u tak došlo k překročeńı kapacity a studenti do
nich patř́ıćı si nemohli od 24. zář́ı zapsat rozvrhový ĺıstek na některé předměty. Nebylo tud́ıž jasné, jaké se maj́ı
účastnit výuky. Kv̊uli problémům z toho vyplývaj́ıćım byl rozeslán omluvný email, všechny žádosti student̊u
se snad podařilo uspokojivě vyřešit. U povinné výuky bylo respektováno právo na výuku podle rozvrhu kruhu,
kam student nálež́ı. P. Lasák doplnil, že na SKAS šlo asi 40 email̊u, většinu se podařilo vyřešit. M. Vyšinka
vznesl dotaz, jak této situaci zabránit př́ı̌stě. F. Chmeĺık odpověděl, že toto bude v řešeńı do př́ı̌st́ıho zápisu.
J. Šejnoha doplnil, že na Albeři bylo řečeno, že zápis zat́ım neńı možný, což bylo ale v rozporu s oficiálńım
harmonogramem. Dále upozornil na etický problém, kdy studenti, kteř́ı respektovali

”
nemožnost zápisu“, byli

nakonec nejv́ıce postiženi vzniklým problémem.

2. Proděkan pro studijńı záležitosti, F. Chmeĺık, referoval o stavech nově zapsaných student̊u k 1.10.2012.

Do prezenčńıho bakalářského studia se zapsalo celkem 511 student̊u (oproti loňským 514), z toho je 168 ma-
tematik̊u (loni 206), 204 fyzik̊u (loni 146), 113 informatik̊u (loni 136) a 26 tvoř́ı studenti učitelských obor̊u
(loni též 26). V loňském roce se do bakalářského studia zapsalo též 121 kombinovaných student̊u, z toho 14
na učitelských oborech. Letos se do kombinovaného studia zapsalo 22 student̊u učitelských obor̊u. Na jiných
bakalářských oborech letos nebylo kombinované studium v̊ubec otevřeno.

Do prezenčńıho navazuj́ıćıho magisterského studia se zapsalo celkem 229 student̊u (oproti loňským 273), z toho
je 89 matematik̊u (loni 93), 46 fyzik̊u (loni 68) a 94 informatik̊u (loni 112). Studenti učitelských obor̊u pro
středńı školy jsou zahrnuti v počtech za př́ıslušný studijńı program, do programu Učitelstv́ı pro základńı školy
nebyl přijat žádný uchazeč (loni též ne).
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Do kombinovaného navazuj́ıćıho magisterského studia se zapsalo celkem 18 student̊u (oproti loňským 24), z toho
2 matematici (loni 6), 3 fyzici (loni 4), 11 informatik̊u (loni 14) a 2 studenti učitelstv́ı pro ZŠ (loni 0). Studenti
učitelských obor̊u pro středńı školy jsou zahrnuti v počtech za př́ıslušný studijńı program.

3. M. Rokyta referoval o výsledćıch konáńı dvanáctibodového testu z matematiky (koná se od roku 2004,
každý rok se stejným zadáńım). Upozornil na singulárńı rok 2006, kdy byly výsledky nadpr̊uměrně dobré. Je to
alespoň zčásti vysvětleno přetlakem student̊u a př́ısnými přij́ımaćımi testy. Upozornil taktéž na pokles výkonu
v letech 2009-2010 zp̊usobený pravděpodobně zrušeńım přij́ımaćıch zkoušek, v letech 2011-2012 na Matematice
a Informatice byl tento pokles vyrovnán. Na pr̊uměru celého MFF je vidět pokles v letech 2009-2010, lepš́ı
výsledky v letech 2011-2012 jsou vykoupeny menš́ım počtem student̊u. Nepotvrdila se ale (viz předchoźı bod)
prognóza o poklesu prezenčńıch student̊u (dle lineárńı extrapolace).

M. Rokyta dále shrnul výsledky IQ testu, kde je opět vidět v letech 2009-2010 pokles výkonnosti.

M. Rokyta referoval o úvodńım kurzu, který byl doporučen těm, kteř́ı matematický test napsali na 9 bod̊u a h̊uře.
Byl doporučen 120 student̊um (z celkem 306, kteř́ı jej vyplnili na Albeři), kurzu se účastnilo 165 student̊u, tedy
v́ıce než polovina albeřských student̊u. Studenty byl hodnocen nejlépe v jeho dosavadńım pr̊uběhu (v pr̊uměru
8,65 z 10). J. Šejnoha se dotázal, zda se ostatńı sekce inspirovaly úvodńım kurzem. M. Rokyta odvětil, že tato
připomı́nka se objevuje ve slovńıch připomı́nkách student̊u k úvodńımu kurzu.

J. Doleǰśı komentoval výsledky fyziky a usoudil, že možná by stálo za zvážeńı zavedeńı přij́ımaćıho ř́ızeńı i pro
program Fyzika.

M. Rokyta dále upozornil, že na programu Matematika zkušebně prob́ıhá v úvodńım týdnu cyklus pěti předná-
šek, maj́ıćıch za ćıl ušetřit čas odstraněńım dublováńı a zavést společné potřebné pojmy matematické analýzy,
lineárńı algebry a diskrétńı matematiky. Cyklus prob́ıhá namı́sto úvodńıch přednášek těchto základńıch kurz̊u.

4. J. Kratochv́ıl poděkoval SKAS za účast a vedeńı besedy na úvodńım kurzu na Albeři, jednotliv́ı členové
byli oceněni mimořádným stipendiem. Albeř se plánuje v př́ı̌st́ım roce na tři turnusy mı́sto čtyř, každý z nich
o jeden den deľśı, s bohatš́ım programem, volněǰśım odpolednem na sport či turistiku. Budou také přizváni
garanti jednotlivých bakalářských studijńıch programů.

5. J. Kratochv́ıl vyř́ıdil pozdrav od P. Kolmana (proděkana pro koncepci studia), který na rektorát zaslal návrh
zásad přij́ımaćıho ř́ızeńı. V přij́ımaćım ř́ızeńı do českých programů nedošlo ke změně. Bylo zvažováno vypuštěńı
vyšš́ı úrovně maturity z matematiky jako postačuj́ıćı podmı́nky pro prominut́ı přij́ımaćı zkoušky. Nakonec byla
tato podmı́nka ponechána kv̊uli možnosti přihlášek od student̊u, kteř́ı tuto úroveň již v minulosti skládali.

Změnily se podmı́nky přij́ımaćıho ř́ızeńı pro studium v ciźım jazyce, zejména v oblasti poplatk̊u. Jednou dis-
kutovanou změnou je nulový poplatek za podáńı přihlášky, druhou výše poplatk̊u za studium. Navrhuje se
také dvoukolové přij́ımaćı ř́ızeńı. Prvńı kolo by mělo proběhnout v únoru, s vyrozuměńım v březnu. Druhé
pak v květnu s vyrozuměńım v červnu. Únorové kolo bude čistě na základě mezinárodńıch test̊u. Účastńıci
v květnovém kole budou mı́t šanci skládat přij́ımaćı zkoušky v Praze a možná i v některých ciźıch státech.
Jsou v jednáńı koupě tzv. institucionálńıch kód̊u od organizaćı pořádaj́ıćıch mezinárodńı testy TOEFL, SAT,
ACT a program International Baccalaureate, které umožńı př́ımý přenos výsledk̊u test̊u uchazeč̊u o studium na
MFF UK mezi organizaćı pořádaj́ıćı test na straně jedné a MFF UK na straně druhé. Pro zkoušku TOEFL už
byl kód přidělen, u ostatńıch čekáme na vyjádřeńı. Je také v př́ıpravě, aby se přihlášky mohly podávat pouze
elektronicky.

S. Krýsl upozornil, že změny v přij́ımaćım ř́ızeńı muśı proj́ıt schváleńı senátem, a zeptal se, proč je tento
př́ıpad výjimkou. M. Vyšinka též upozornil, že minulé vedeńı vyjádřilo přáńı odpouštět přij́ımaćı zkoušky z
anglického jazyka na základě absolvováńı středoškolského studia v angličtině, ale že ve verzi schválené senátem
před prázdninami nebyla tato možnost obsažena a v nové úpravě také ne. J. Kratochv́ıl mu dal za pravdu s
t́ım, že se domńıval, že tato možnost v návrhu obsažena byla, a přisĺıbil jej́ı doplněńı do upraveného návrhu. M.
Vyšinka upřesnil, že čtyři měśıce před začátkem přij́ımaćıho ř́ızeńı muśı být vyhlášeny podmı́nky, tud́ıž leden
je posledńı termı́n, kdy předpis může schválit univerzitńı senát.

6. Pro studium v anglickém jazyce (na programu informatika) je na spadnut́ı jmenováńı pracovńı skupiny pro
př́ıpravu programu. Prob́ıhaj́ı jednáńı s mezinárodńımi partnery ohledně potenciálńıch student̊u.

7. Byla schválena směrnice děkana č. 5/2012 upřesňuj́ıćı nakládáńı s prerekvizitami a korekvizitami při zápisu
předmět̊u. Jsou prominuty těm student̊um, pro které předmět v jejich studijńım programu neńı povinný ani
povinně volitelný. Umožńı to např. student̊um informatického studia studovat předměty z programu matematika
bez omezeńı prerekvizitami.

8. Proběhne jednáńı s FEL ČVUT na základě události, kdy student MFF UK měl zájem si zapsat přednášky
na FEL a děkan FEL se rozhodl proti v̊uli proděkana nevyžadovat za to poplatek. Jedná se o systematickém
řešeńı podobných př́ıpad̊u v podobě recipročńı smlouvy.

5



9. Bylo jednáno s ředitelem UTIA prof. Flusserem, který garantuje doktorské studium na oboru Poč́ıtačová gra-
fika. Jde o nový obor s označeńım I5, vydělený z oboru I2 Softwarové systémy. K přestup̊um bude přistupováno
benevolentně, pokud doktorandi podaj́ı žádost do 31. ř́ıjna, budou mı́t doporučeńı školitele a souhlas předsedy
RDSO. Žádost poté ještě posoud́ı proděkan pro studijńı záležitosti. Doktorskou zkoušku budou muset pravdě-
podobně opakovat (požadavek RUK), ale bude chápána jako rozd́ılová zkouška, jiné zkoušky se uznat mohou.
RUK souhlasil s vypsáńım mimořádného přij́ımaćıho ř́ızeńı pro tento obor na 15. ř́ıjna 2012.

10. Byl vznesen dotaz ze SKASu ohledně zpracováńı výstupńıho dotazńıku. Zpracovává Karoĺına Šolcová,
výsledky lze naj́ıt na fakultńım webu (na stránkách Career market).

11. Ze setkáńı děkan̊u př́ırodovědných fakult vzešlo prohlášeńı k akreditačńı komisi, která v posledńı době tlač́ı
na zvýšený pod́ıl pedagogických a didaktických předmět̊u v učitelském studiu na úkor předmět̊u odborných.
Děkani př́ırodovědných fakult vyslovili s t́ımto trendem nesouhlas.

12. Paṕırová anketa byla dohodnocena. V. Láska a T. Bártová pomáhali se zpracováńım, J. Šejnoha se pod́ılel na
statistickém a grafickém zpracováńı. Byli vyhodnoceni nejlepš́ı pedagogové podle prvńıch pěti odpověd́ı v anketě
(úroveň znalost́ı student̊u a obt́ıžnost předmětu byly vynechány jako subjektivńı, resp. obt́ıžně uchopitelné
kritérium). Bylo zároveň přijato pravidlo o nutnosti alespoň pěti odpověd́ı. Po sekćıch byla ohodnocena povinná
přednáška, nepovinná přednáška a cvičeńı k povinné přednášce plus anglický jazyk (celkem deset kategoríı).
Ohodnoceńı seminář̊u bylo ponecháno v gesci sekčńıch proděkan̊u. Ti také dostali výsledky po sekćıch, roześılaj́ı
se slepé výsledky pedagog̊um se zvýrazněńım jejich výsledk̊u. Tento zp̊usob zveřejněńı byl zvolen proto, že pilotńı
projekt paṕırové ankety neměl formálńı podporu v žádné směrnici nebo jiném závazném předpisu. Odpov́ıdal
v ńı zhruba dvojnásobek počtu student̊u v porovnáńı s akademickým rokem 2010/2011. Náklady na paṕırovou
anketu dosáhly přibližně 53 tiśıc Kč.

J. Šejnoha vznesl žádost, aby se k výsledk̊um ankety vyjádřili vyučuj́ıćı předmět̊u, až dostanou své výsledky,
a tak podpořili pozitivńı vńımáńı jej́ıho významu mezi studenty – např. jak dopadl jejich předmět, co dělaj́ı
dobře, co bylo komentováno jako špatné atd. J. Kratochv́ıl namı́tl, že k paṕırové anketě se mohou vyjádřit až
v LS, k elektronické za ZS se však samozřejmě vyjádřit mohou. Negativńı připomı́nky v elektronické anketě
se přepośılaj́ı sekčńım proděkan̊um, aby je probrali s vedeńım kateder. Sekčńı proděkani budou také vyzváni,
aby se pod́ıvali na dlouhodobě špatné výsledky. J. Šejnoha doplnil konkrétńı možnost reakce – např́ıklad reakci
na výtku na neexistuj́ıćı studijńı materiály, zda už nejsou nebo alespoň nejsou ve výrobě či zda se v bĺızké
budoucnosti nechystaj́ı. J. Kratochv́ıl reagoval dotazem, zda se maj́ı vyučuj́ıćı vyjádřit k explicitńım negativńım
připomı́nkám, J. Šejnoha odvětil, že by to bylo pěkné.

Ekonomické a personálńı informace

1. J. Kratochv́ıl uvedl, že budou vypsány konkurzy tak, jak je požadovali vedoućı pracovǐst’ a sekce.

2. Ve správńım ř́ızeńı kv̊uli věkové diskriminačńı podmı́nce v konkurzu na Mladé odborné asistenty byla udělena
pokuta 70 000,- Kč. Kancléř univerzity se rozhodl odvolat proti výši pokuty.

Konkurzy na mladé odborné asistenty letos vypsány nebudou.

3. Od zář́ı se odměny z grant̊u započ́ıtávaj́ı do pr̊uměrného platu a odměny v době dovolených budou tud́ıž
vypláceny s ohledem na tuto změnu.

Propagace

1. A. Havĺıčková uvedla, že od minulého senátu proběhly všechny plánované akce — setkáńı zaměstnanc̊u
28. června, tři velké tábory (bude čtvrtý), prob́ıhaj́ı soustředěńı (malé tábory) pod korespondenčńımi semináři
(celkem 5), proběhly konference plánované v rámci oslav 60. výroč́ı, vyšla anglická verze brožury 60 let Matfyzu.
Nebyly zaznamenány žádné velké připomı́nky ohledně zpožděńı zaśıláńı brožurek.

2. Na Albeři proběhla anketa u nastupuj́ıćıch student̊u, v současnosti se zpracovává motivačńı část, doplńı se
databáze učitel̊u středńıch škol připravuj́ıćıch naše studenty.

3. Proběhl jeden den s informatikou za velké podpory informatické sekce, akce byla povedená. Odhadem přǐslo
na 380-400 návštěvńık̊u. C. Brom nicméně doplnil, že dle jeho záznamů šlo o 350 student̊u a 20 učitel̊u. Většina
student̊u přǐsla s učiteli, tud́ıž je nelze chápat jako aktivńı zájemce o akci. Učitelé vystudovali vesměs MFF
UK a jsou fakultě dlouhodobě př́ıznivě nakloněni. C. Brom dále uvedl, že akci zajǐst’ovalo 25 student̊u a 10
zaměstnanc̊u, na stipendia šlo asi 45 tis. Kč. A. Havĺıčková dodala, že zde byly prezentovány pracovǐstě fakulty
i jednotlivé obory.

4. O připravovaných projektech se diskutovalo na kolegiu děkana 26. zář́ı. Hromadná korespondence odešla na
cca 5 000 adres s kalendářem akćı. A. Havĺıčková připomněla, že je závazkem fakulty, že tyto akce (finančně)
zajist́ı.

5. Ve dnech 8.-11. ř́ıjna 2012 prob́ıhá veletrh Academia v Bratislavě, kde budeme mı́t zastoupeńı. Jedou tři
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pracovńıci (A. Havĺıčková, P. Habuda, P. Kolman). Univerzita tam vlastńı zastoupeńı nepośılá, ale účastńı se
též např. PedF UK.

6. Ve dnech 29.10.-2.11.2012 zač́ıná Gaudeamus, ke 3 pracovńık̊um přibude pośıleńı za informatiku. K. Kuncová
položila otázku, zda pojede na Gaudeamus nějaký student. Odpověd’ A. Havĺıčkové byla kladná, doprovodný
program dělaj́ı doktorandi, letos P. Brom a daľśıch 6 informatik̊u. Jako prvńı z fakult máme organizátory z řad
student̊u už 6-7 let.

7. A. Havĺıčková upozornila, že výpadky lid́ı u akćı typu Gaudeamus se muśı řešit ad hoc.

8. Proběhne Den firem pro matematiku a informatiku 8. listopadu 2012.

9. Den otevřených dveř́ı letos proběhne 29. listopadu 2012 ve stejném schématu jako loni (v Národńım domě
na Vinohradech dopoledne, na Malostranském náměst́ı a Tróji odpoledne). A. Havĺıčková vyzvala ke kázni na
pracovǐst́ıch při zaśıláńı podklad̊u na Den otevřených dvěř́ı, aby se předešlo zbytečným problémům a prodlevám.

10. Den s fyzikou bude pravděpodobně prvńı čtvrtek v únoru.

11. J. Kratochv́ıl pochválil nový letáček o učitelstv́ı. Doplnil, že jednáńı o učitelských studijńıch programech,
které by MFF UK nab́ızela společně s PedF UK, ted’ usnuly na mrtvém bodě. Daľśı rozhovory budou ze strany
vedeńı jednoznačně podporovány.

12. J. Doleǰśı pozval př́ıtomné na oslavy 10 let České Republiky v CERNu, které se uskutečńı 22.10.-26.10.2012,
a vyslovil přáńı, aby fakulta byla vhodně zastoupena. Brzy bude pozváńı i na webových stránkách fakulty.

13. J. Kratochv́ıl upozornil, že 16. ř́ıjna zač́ıná nová série univerzitńıch koncert̊u pod patronaćı rektora. Vy-
stoupit maj́ı kapely, ve kterých je alespoň jeden hudebńık nějak svázán s Univerzitou Karlovou. Bude nejsṕı̌se
pojmenován Akademické resonance. 16. ř́ıjna bude mı́t v rámci tohoto cyklu zahajovaćı koncert hudebńı skupina
Asonance.

14. V úterý 30. ř́ıjna ve čtyři hodiny odpoledne v Karĺınské knihovně bude zahájena výstava 10 let poté, která
má připomenout zkázu knihovny při povodńıch.

Zprávy tajemńıka

Proběhla výměna mzdového systému. V dubnu a květnu prob́ıhalo ověřováńı na minulých datech. Překlopeńı do
nového systému se podařilo naostro v měśıci srpnu, kdy vedoućı pracovńıci možná zaregistrovali mı́rné zpožděńı
ve vyúčtováńı mezd. Nový systém je jednotný pro celou univerzitu. Na MFF UK proběhla změna jako na
posledńı z fakult, nebot’ MFF UK je velkou fakultou a po mzdové stránce velmi komplikovanou. Systém je
moderněǰśı, umožňuje lepš́ı extrakci statistických dat a má i jiné (nespecifikované) výhody.

Předběžně na leden se plánuje zavedeńı nového (univerzitńıho) personálńıho systému.

Různé

1. J. Michálek byl požádán o nezávislou právńı radu, pokud bude dána předsedkyni SKAS možnost pośılat
emaily všem student̊um. Právnička fakulty je mı́rně proti, mohlo by doj́ıt k dohodě.

2. T. Jirotka požádal o sděleńı určitých citlivých osobńıch informaćı staré vedeńı fakulty, které odmı́tlo. T.
Jirotka poslal odvoláńı starému vedeńı, to jej postoupilo novému vedeńı, které jej postoupilo rektorátu.

3. Na setkáńı děkan̊u př́ırodovědných fakult vznikl ještě jeden dokument kromě výše zmı́něné výzvy akreditačńı
komisi, a to Stanovisko děkan̊u př́ırodovědných fakult k metodice rozdělováńı institucionálńı podpory. Děkani
PřF UP, PřF UK, PřF MU, PřF JU a MFF UK konstatovali, že metodika p̊usobila motivačně, vedla celkově
k nár̊ustu výzkumné a publikačńı aktivity, vedla ke snaze publikovat v časopisech s vyšš́ım IF a podpořila per-
spektivńı vědecké týmy. Děkani rovněž konstatovali, že návrh metodiky na rok 2013 rozšǐruje pozitiva posledńı
metodiky z roku 2011.

4. Na fakultu se dostala žádost o zř́ızeńı meditačńı mı́stnosti v prostorách fakulty. Fakulta této záležitosti zat́ım
nevyhověla s t́ım, že meditačńı mı́stnost již existuje na kolej́ıch 17. listopadu. Byl vznesen dotaz na vedeńı koleje,
zda ji mohou využ́ıvat i studenti MFF UK neubytovańı na této koleji oproti prokázáńı se platným univerzitńım
pr̊ukazem.

5. K. Kolář vznesl dotaz na zvýšeńı stipendíı za vynikaj́ıćı studijńı výsledky. F. Chmeĺık to zmı́nil na minulém
kolegiu děkana a přisĺıbil projednáváńı v nejbližš́ı době.

6. J. Šejnoha vznesl dotaz na pokutu za konkurzy na mladé odborné asistenty, zda pokutu udělil úřad in-
spektorátu práce a na zd̊uvodněńı pokuty. Prvńı odpověd’ je ano, zd̊uvodněńım je př́ıtomnost diskriminačńı
podmı́nky. Rektorát podá odvoláńı v̊uči výši pokuty. Děkan si při té př́ıležitosti postěžoval, že rozhodnut́ı došlo
na RUK 24. zář́ı 2012, na podáńı odvoláńı je lh̊uta 15 dn̊u a na fakultu dokument došel až 2. ř́ıjna.

7. J. Pešička položil upřesňuj́ıćı dotaz ke změně předpisu o odměnách. Vyjádřil obavu, zda nebude nutné
přeúčtovat grant, aby se dostálo novému předpisu. Děkan zd̊uraznil problém vzet́ı dovolené po skončeńı grantu,
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ve chv́ıli, kdy ještě dal vzniknout zvýšeńı nároku na odměnu, ale toto zvýšeńı už z něj nelze krýt. Problém
př́ıpadu, kdy konč́ı kryt́ı grantem, bude muset dle M. Rokyty řešit př́ıslušné pracovǐstě. Dle J. Kratochv́ıla bude
nutno poč́ıtat s nějakým bufferem. J. Doleǰśı poukázal na existuj́ıćı dohody na pracovǐst́ıch o integraci v́ıce
mzdových zdroj̊u a vyjádřil přesvědčeńı o existenci řešeńı.

8. J. Šejnoha položil dotaz, zda je pravda, že řešitelé ERC grant̊u odcháźı z MFF UK. Odpověd’ J. Krato-
chv́ıla zněla, že odešel D. Král’ na University of Warwick, ve třetině grantu, nebot’ mu tam bylo nab́ıdnuto
profesorské mı́sto. Převod (nešt’astně) podepsal děkan Němeček. Odešel se svými doktorandy, ponechal tu ale
část řešitelského týmu. Řešeńı celé situace ze strany MFF UK bude zkoumáno dále. Zejména to, že děkanovi
k podpisu prošel skrze Odděleńı pro vědu a výzkum dokument, který nebyl parafován sekčńım proděkanem.

6. Termı́ny zasedáńı AS MFF UK v zimńım semestru

Termı́ny zasedáńı AS MFF UK v ZS byly stanoveny na 2. ř́ıjna 2012, 14.listopadu 2012 a 5.prosince 2012.

7. Různé

C. Brom se ptal na proděkana pro propagaci. Děkan J. Kratochv́ıl oslovil daľśıho kandidáta, ten odmı́tl. Zat́ım
to tedy vypadá na pośıleńı propagačńı komise, které bude předsedat př́ımo děkan. O veřejném výběrovém ř́ızeńı
se ještě neuvažuje.

M. Johanis se ptal na neexistenci výstup̊u z anket ve studentsky přijatelné podobě. Uvedl př́ıklad na FF UK,
kde např. předáváńı diplomů je (velkou) veřejnou akćı. Odpověd’ zněla, že tato akce proběhla na inauguraci
děkana a byla ćılena na zaměstnance, protože ti též nevěd́ı o tom, že se něco jako oceňováńı pracovńık̊u v̊ubec
děje. Ještě bude vyhodnoceńı elektronické ankety (snad tradičně na studentské Beánii).

C. Brom dodal k brožurce o učitelstv́ı poděkováńı lidem z KDF a KDM a dodal, že brožura je k dispozici pro
propagaci na nejr̊uzněǰśı akce, s možnost́ı dotisku.

J. Doleǰśı vyjádřil potěšeńı nad novým vedeńım fakulty, které slibuje dobrou perspektivu pro př́ı̌st́ı roky.

8. Volba předsed̊u komiśı AS

C. Brom, S. Stehno a P. Valtr opustili jednáńı AS MFF UK v 21:58.

Předseda AS J. Doleǰśı vyzval v krátkém projevu ke jmenováńı člen̊u komiśı, kteř́ı v nich budou aktivńı.

A. Ekonomická komise.

Josef Pešička navrhl Romana Grilla na předsednictv́ı ekonomické komise, ten kandidaturu přijal. Jako druhý
skrutátor, který doplńı J. Šejnohu, byl tichým souhlasem jmenován J. Hric.

R. Grill źıskal v prvńı volbě celkem 16 hlas̊u, 1 hlas se zdržel, 1 byl proti.

Bylo odevzdáno celkem 18 platných hlasovaćıch ĺıstk̊u.

Předsedou ekonomické komise byl zvolen Roman Grill.

B. Legislativńı komise.

Jǐŕı Doleǰśı navrhl Jakuba Michálka na předsednictv́ı legislativńı komise, ten kandidaturu přijal s dovětkem
potřeby změn a upřesněńı ve volebńım a jednaćım řádu. Pronesl také krátký projev, že legislativńı komise se
aktivizovala a dobře funguje spolupráce se stávaj́ıćım vedeńım.

J. Michálek źıskal v prvńı volbě celkem 18 hlas̊u. Bylo odevzdáno celkem 18 platných hlasovaćıch ĺıstk̊u.

Předsedou legislativńı komise byl zvolen Jakub Michálek.

C. Studijńı komise.

C. Brom se vrátil na jednáńı AS MFF UK ve 22:10.

Jakub Michálek navrhl Jǐŕıho Šejnohu na předsednictv́ı studijńı komise, ten kandidaturu přijal.

J. Šejnoha źıskal v prvńı volbě celkem 13 hlas̊u, 4 hlasy byly proti, 2 se zdržely.

Bylo odevzdáno celkem 19 platných hlasovaćıch ĺıstk̊u.

Předsedou studijńı komise byl zvolen Jǐŕı Šejnoha.

J. Šejnoha posléze rezignoval na předsednictv́ı studijńı komise z d̊uvodu zmatečnosti při předchoźı volbě a no-
minoval S. Krýsla (kandidát č. 1) na předsednictv́ı studijńı komise. J. Michálek nominoval opět J. Šejnohu
(kandidát č. 2).
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Kandidát č. 1 (S. Krýsl) źıskal v prvńı volbě celkem 12 hlas̊u,

Kandidát č. 2 (J. Šejnoha) źıskal v prvńı volbě celkem 6 hlas̊u,

1 hlas byl neplatný.

Bylo odevzdáno celkem 18 platných hlasovaćıch ĺıstk̊u a 1 neplatný.

Předsedou studijńı komise byl zvolen Svatopluk Krýsl.

9. Odvoláńı a volba člen̊u komiśı AS

A. Ekonomická komise.

Navržeńı členové: C. Brom, J. Buĺın, J. Hric, J. Valenta, J. Spurný, J. Pešička, P. Lasák, M. Radecki, M. Rotter,
M. Posṕı̌sil, O. Pangrác, R. Grill, S. Krýsl.

Senát AS MFF UK odvolává současné členy ekonomické komise s výjimkou nově zvoleného
předsedy a jmenuje nové dle přiloženého návrhu.

Hlasováńı 18-0-1.

B. Legislativńı komise.

Navržeńı členové: V. Kapsa, M. Klazar, P. Kolman, Z. Prášková, M. Vyšinka.

Senát AS MFF UK odvolává současné členy legislativńı komise s výjimkou nově zvoleného
předsedy a jmenuje nové dle přiloženého návrhu.

Hlasováńı 19-0-0.

C. Studijńı komise.

Navržeńı členové: M. Vyšinka, M. Kulich, P. Krtouš, J. Šejnoha, P. Valtr, K. Kuncová, V. Kapsa, J. Buĺın,
Z. Drozd, J. Spurný, J. Doleǰśı, P. Kučera.

Senát AS MFF UK odvolává současné členy studjińı komise s výjimkou nově zvoleného předsedy
a jmenuje nové dle přiloženého návrhu.

Hlasováńı 19-0-0.

Ukončeńı jednáńı ve 22:37.
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